
Č. j.: VSPJ/05449/2019 
 

Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 5/2019 ze dne 9. října 2019 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  7 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  3 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Ing. Kateřina Berková, Ph.D., PhD., Ing. Martina Kuncová, Ph.D., Ing. Petr Scholz, DiS., 
Ph.D. 

Hosté: rektor prof. MUDr. Václav Báča, Ph.D., prorektor doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D., 
prorektorka Mgr. Alena Štěrbová, prorektorka RNDr. Jana Borůvková, Ph.D., kancléř 
Miloslav Vytasil 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

 Návrh na jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ, a to  
Dr. Ing. Vlastimila Vondry, (garanta studijního oboru Počítačové systémy) – předchozí souhlas 
podle § 9 odst. 1f) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 
zákonů (zákon) 

 Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti VŠPJ pro rok 2020 – ke 
schválení podle § 9 odst. 1i) zákona 

 Dodatek č. 1 ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností VŠPJ za rok 2018/2019 – ke schválení podle § 9 odst. 1e) zákona 

 Návrhy nových navazujících magisterských profesně zaměřených studijních programů 
Ekonomika a management a Aplikovaná technika pro průmyslovou praxi se standardní dobou 
studia 2 roky v prezenční a kombinované formě – k vyjádření podle § 9 odst. 2a) zákona 

 Navýšení rozpočtu VŠPJ pro rok 2019 v ukazatelích A+K – ke schválení podle § 9 odst. 1c) 
zákona 

4. Různé 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) Dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 
Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
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ANO = 9 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako ověřovatele zápisu Mgr. Martinu Černou, Ph.D. a Hanu 
Vojtovou a zapisovatelku Ing. Stanislavu Dvořákovou, Ph.D., a navrhla o tomto návrhu hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 8 NE = 0 ZDRŽEL SE = 1 SCHVÁLENO 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

a) Změny ve vedení a orgánech VŠPJ 

Na základě předchozího souhlasu Akademického senátu VŠPJ ze dne 4. 9. 2019 byla s účinností 
od 5. 9. 2019 jmenována Ing. Ivica Linderová, PhD., garantka studijního programu Cestovní 
ruch, novým interním členem Akademické rady VŠPJ. 

b) Počty přijatých studentů 

Ke dni 25. 9. 2019 je v rámci všech tří kol přijímacího řízení zapsáno ke studiu v bakalářských  
a magisterských studijních programech a oborech pro akademický rok 2019/2020 celkem  
1492 studentů, z toho 827 studentů v prezenční formě studia a 665 studentů v kombinované 
formě studia. Počet zapsaných studentů v prezenční i kombinované formě je o 315 vyšší než 
ve srovnatelném období předchozího akademického roku. 

c) Různé 

 Ve dnech 10. až 13. 9. 2019 proběhl v Zakarpatském Užhorodě již 7. ročník výměnných 

pobytů studentů oboru Cestovní ruch, organizovaných Fakultou cestovního ruchu 

a mezinárodní komunikace Užhorodské národní univerzity a Katedrou cestovního ruchu 

Vysoké školy polytechnické Jihlava. 

 Dne 1. října 2019 se v areálu Pivovarské restaurace v Jihlavě uskutečnil 3. Akademický 

a absolventský den. 

 Dnešního dne se na VŠPJ koná druhý ročník akce podpory studentských podnikatelských 

projektů Rozjezdy. 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ 

 Návrh rektora na jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ 

Rektor seznámil senátory se záměrem vedení VŠPJ jmenovat jako nového interního člena 
Akademické rady VŠPJ (AR VŠPJ) Dr. Ing. Vlastimila Vondru, garanta studijního oboru 
Počítačové systémy. 

Tento záměr odůvodnil tím, že požadavkem vedení VŠPJ je, aby interními členy Akademické 
rady VŠPJ byli zejména garanti studijních programů, oborů a členové užšího vedení VŠPJ. 

Jelikož ze strany přítomných senátorů nebylo k tomuto bodu programu žádných dotazů, 
návrhů či připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ dává rektorovi souhlas ke jmenování Dr. Ing. Vlastimila Vondry 
interním členem Akademické rady VŠPJ. 

Hlasování: 

ANO = 9 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti VŠPJ pro rok 2020 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 



3/5 

Rektor uvedl, že Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti VŠPJ pro rok 
2020 (PRSZ VŠPJ 2020) vychází z Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 
vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti VŠPJ na období 2016 – 2020 (Dlouhodobý 
záměr VŠPJ). Je rovněž v souladu se stávajícím Dlouhodobým záměrem vzdělávací a vědecké, 
výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti pro oblast vysokých škol na 
období 2016 – 2020, který zpracovalo Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy v roce 2015 
(Dlouhodobý záměr MŠMT) a s Plánem realizace Dlouhodobého záměru MŠMT pro rok 2020. 
Zaměřuje se, stejně jako v minulých letech, na sedm vybraných cílů, které VŠPJ plánuje 
realizovat jako nejdůležitější priority svého rozvoje v roce 2020. Jednotlivé cíle jsou pro rok 
2020 uvedeny ve struktuře, která odpovídá jednotlivým prioritním cílům Dlouhodobého 
záměru VŠPJ. 

Pro realizaci stanovených cílů PRSZ VŠPJ 2020 jsou v dokumentu uváděny finanční zdroje, které 
VŠPJ bude moci s nejvyšší pravděpodobností během roku 2020 získat. K naplňování cílů tohoto 
plánu bude plně využíván Institucionální plán VŠPJ pro roky 2019 – 2020, který podporuje 
realizaci některých vybraných důležitých cílů. Na podporu realizace některých dalších cílů PRSZ 
VŠPJ 2020 má vysoká škola významné finanční prostředky z Operačního programu Výzkum, 
vývoj a vzdělávání (dále jen „OPVVV“). Jedná se o projekt ESF s názvem „Strategický rozvoj 
VŠPJ“ a k němu komplementární projekt ERDF s názvem „Technický rozvoj VŠPJ“. V rozvoji VŠPJ 
pro rok 2020 je rovněž počítáno s finančními prostředky z dalších dotačních titulů a zdrojů, jako 
jsou centralizované rozvojové projekty pro rok 2020, institucionální podpora na dlouhodobý 
koncepční rozvoj výzkumné organizace, Grantová agentura ČR, Technologická agentura ČR, 
program Trio Ministerstva průmyslu a obchodu, inovační vouchery, smluvní výzkum, 
spolupráce s Akademií věd, dotace na Podporu Kraje Vysočina rozvoji Vysoké školy 
polytechnické Jihlava v letech 2017 – 2021 s cílem zvýšit konkurenceschopnost studentů školy 
na trhu práce, dotace projektu Podpora Statutárního města Jihlavy personálnímu rozvoji 
Vysoké školy polytechnické Jihlava ke zvýšení kvality vzdělávání, popř. další operační programy 
a programy přeshraniční spolupráce. 

Jelikož k PRSZ VŠPJ 2020 nebylo ze stran senátorů dotazů, připomínek ani návrhů na doplnění, 
bylo přistoupeno k hlasování o schválení PRSZ 2020: 

Akademický senát projednal a schvaluje Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a 
tvůrčí činnosti VŠPJ pro rok 2020. 

Hlasování: 
ANO = 9 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Přišla senátorka PhDr. Lenka Görnerová, PhD. 

 Dodatek č. 1 ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností VŠPJ za rok 2018/2019 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor uvedl, že Dodatek č. 1 ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality VŠPJ zachycuje stav na 
škole v roce 2018/2019 a navazuje na Zprávu o vnitřním hodnocení kvality z roku 2018, přičemž 
uvedená opatření jsou ve formě návrhů a doporučení pro vedení školy a její samosprávné 
orgány. 

V rámci diskuse k tomuto bodu programu navrhli senátoři formální sjednocení uvádění členky 
užšího vedení Dr. S. Pachrové, která byla členkou užšího vedení jen do 31. 8. 2019. 

Jelikož k Dodatku č. 1 ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností VŠPJ za rok 2018/2019 nebylo ze strany senátorů dalších dotazů, 
připomínek ani návrhů na doplnění, bylo přistoupeno k hlasování o jeho schválení: 

Akademický senát projednal a schvaluje Dodatek č. 1 ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality 
vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠPJ za rok 2018/2019. 
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Hlasování: 

ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Návrhy nových navazujících magisterských profesně zaměřených studijních programů 
Ekonomika a management a Aplikovaná technika pro průmyslovou praxi se standardní 
dobou studia 2 roky v prezenční a kombinované formě 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor stručně seznámil senátory s návrhem výše uvedených studijních programů s tím, že 
následně budou předloženy ke schválení Akademické radě VŠPJ společně se žádostí o schválení 
jejich akreditace. Do poloviny roku 2020 by pak měly být předloženy Národnímu akreditačnímu 
úřadu pro vysoké školství žádosti o jejich akreditaci. 

V rámci diskuse k tomuto bodu jednání zodpověděl rektor dotaz ohledně plánovaného 
otevření těchto studijních programů. 

Jelikož k předloženému návrhu studijních programů nebylo ze strany senátorů dalších dotazů 
ani připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a bere na vědomí návrhy nových navazujících magisterských 
profesně zaměřených studijních programů Ekonomika a management a Aplikovaná technika 
pro průmyslovou praxi se standardní dobou studia 2 roky v prezenční a kombinované formě. 

Hlasování: 

ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Navýšení rozpočtu VŠPJ pro rok 2019 v ukazatelích A+K 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor uvedl, že VŠPJ provedla interní rozpočtové opatření, z důvodu navýšení neinvestičního 
příspěvku MŠMT v ukazatelích A+K ve výši 1 176 tis. Kč, kde navýšení běžných prostředků bude 
zahrnuto v oblasti osobních nákladů. 

Jelikož k předloženému materiálu nebylo ze strany senátorů žádných dotazů ani připomínek, 
bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje navýšení rozpočtu VŠPJ (neinvestičního příspěvku 
MŠMT) pro rok 2019 v ukazatelích A+K ve výši 1 176 tis. Kč. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 Další případné navýšení rozpočtu VŠPJ (neinvestičního příspěvku MŠMT) pro rok 2019 
v ukazatelích A+K 

Rektor se domnívá, že možná dojde do konce roku 2019 k dalšímu navýšení příspěvku MŠMT. 
Veškeré tyto prostředky by byly opět zahrnuty do oblasti osobních nákladů.  

V rámci diskuse k tomuto bodu se senátoři dohodli, že by o této případné změně rozpočtu 
hlasovali per rollam z důvodu rychlejšího čerpání finančních prostředků. 

Akademický senát projednal záměr představený rektorem k případnému navýšení rozpočtu 
VŠPJ v oblasti osobních nákladů pro rok 2019. O tomto případném navýšení lze hlasovat per 
rollam. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 
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4. Různé 

 Předsedkyně AS VŠPJ žádá senátory, aby studentům na svých kmenových katedrách 
připomněli informaci o blížících se doplňujících volbách do studentské komory AS a přesvědčili 
studenty, aby se do voleb přihlásili jako kandidáti. Katedra má tímto možnost býti více 
zastoupena v AS VŠPJ. Termín podávání přihlášek je do 16. 10. 2019 na podatelnu VŠPJ. 

 Příští týden se konají imatrikulace. Za AS budou přítomny Dr. Vojáčková a H. Vojtová. 

 Senátor Mgr. Přibyl tlumočil připomínku akademických pracovníků k aktuálním dlouhým 
odezvám i výpadkům elektronických systémů VŠPJ (systémy IS a Moodle). Senát prosí vedení 
školy o návrh řešení daného problému. 

Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: zatím nestanoven (předpokládán v prosinci) 

Zapsala:  Ing. Stanislava Dvořáková, Ph.D.  ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: Mgr. Martina Černá, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

 Hana Vojtová  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 


